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میز خبر

محمد فاضلی از دانشگاه شهید بهشتی اخراج شد
دانشگاه شهید بهشــتی، حکمی مبنی بر عدم نیاز به محمد فاضلی، 
اســتاد جامعه شناسی دانشــکده ادبیات و علوم انسانی این دانشکده 
صادر کرده که این حکم به معنی اخراج وی از دانشگاه تلقی می شود.

خبر آنلاین: دانشــگاه شــهید بهشــتی، حکمی مبنی بر عدم نیاز به 
محمد فاضلی، استاد جامعه شناسی دانشــکده ادبیات و علوم انسانی 
این دانشکده صادر کرده که این حکم به معنی اخراج وی از دانشگاه 

تلقی می شود.
فاضلی در سال های گذشته رئیس سابق مرکز امور اجتماعی منابع آب 
و انرژی و در ســال های ۹۲ تا ۹۶ معاون پژوهشی مرکز بررسی های 
استراتژیک و مدیر شبکه مطالعات سیاست گذاری عمومی بوده است.

امیر ناظمی معاون ســابق وزیر ارتباطات در اینســتاگرام با انتقاد از 
این اقدام نوشــته اســت: اگر در این دوره وزارت علوم یک سیاست 
داشته باشد نامش »سیاست اخراج« است و وزیر علوم هم در بهترین 
حالت دربانی اســت که راه خروج را نشــان می دهد. پیامد سیاست 
اخراج »پادگانی ســازی دانشگاه« است، تا کسی مبادا فکر کند، مبادا 

سخن بگوید.
علم الهدی: یک خانم بدحجاب باید احساس کند مردم از او بدشان 

می آید؛ این اظهار نفرت برای مردم یک تکلیف الهی است 
حجت الاسلام علم الهدی بیان کرد: امروزی که نظام دینی داریم آیا 
باید مظاهر اجتماعی ما اینقدر مالامال از مفاسد منکرات و بی عفتی 
باشد این درست است؟ در مقابل ماهم بی تفاوت بایستیم و حرف هم 
میزنیم می گویند آقا نیــروی انتظامی ، دادگاه و دولت بروند جلویش 
را بگیرند قصه که دادگاه و نیروی انتظامی نیســت؛ قصه باید مردمی 
باشــد و باید این خانم بدحجاب و آدم ولنگار احساس کند مردم از او 
بدشان می آید و این اظهار نفرت و انزجار برای مردم یک تکلیف الهی 

در نهی از منکر است.
نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی گفت: تقوا تا به ملکه در نیاید 
تضمینی در زندگی انســان ندارد اینکه با زور و مراقبت شدید گناه را 
ترک کنیم زندگی تقوایمان به سروســامان نمی رسد پس باید انسان 

ملکه تقوا داشته باشد تا گناه به زندگی او وارد نشود.
وی افــزود: یکی از ویژگی هایی که بــرای وجود مقدس امام عرضه 
می داریم این است که جانشان را در راه خدا بذل کرده اند آنجایی که 
در راه خدا به شــما مصیبت وارد می شد مقاومت می کردید و مصیبت 
را تحمل می کردید و مســیر حــق را ادامه می دادید و با ناحق مبارزه 
می کردیــد خدابیامرزد نواب صفوی را، آدم اگر از غیر معصوم این دو 
ویژگی را بخواهد رنگ و بویش را در انســانی مشــاهده کند مرحوم 
نواب صفوی عنصرپاکی بود که با آن خفقان شدید و وضعیتی که در 
نظام طاغوتی و ستم شاه وجود داشت با کمال قدرت مقابله می کرد تا 
جایــی که حتی بزرگترین خطرها را می پذیرفت برای اینکه یک قدم 

در راه خدا بردارد و یک نهی از منکر انجام بدهد.
امام جمعه مشهد مقدس تصریح کرد: این ها الگوی ما هستند اگر روز 
قیامت در مقابل خداوند قرار بگیریم این میزانی که شما شنیدید یک 
ترازو نیست اینجاســت که ما بگوییم خدایا ما که علی )ع( نبودیم و 
امام معصوم بودیم ما که عرضه نداشــتیم کنار سیدالشهدا و یارانش 
وفــاداکاری کنیم بعد به ما نشــان می دهند که شــما امام و معصوم 
نبودید فردی عادی بودید اما مگر نواب صفوی و امثال ان آد م عادی 
نبودند که تمام عمرشان را مقابل نهی از منکر مقاومت کرد و جنگید 

و مبارزه کرد و هستی و جانش را داد شما چکار کردید؟
وی ادامــه داد: این اســوه ها در آن میزان برای ما حج هســتند و به 
ما نشــان می دهند، ما به چشــم خود انواع منکــرات را دیدیمو بی 

تفاوت از کنارش رد شــدیم و به هیچ وجه حاضر نشدیم به روی خود 
بیاوریم امروز که خوشبختانه نظام مقدس حکومتی ما اسلامی است 
متاسفانه در مظاهر اسلامی و دین مداری و حکمرانی دینی در زندگی 
اجتماعیمان مسئله داریم. این وضعیت بی حجابی در که در شهرها و 
بلاد و این اصرار یک عده عناصر نابهنجار بر بی عفتی زنان ، کجای 

این موضوع با مبانی اسلامی ما سازوکار دارد؟
علم الهدی بیــان کرد:امروزی که نظام دینی داریــم آیا باید مظاهر 
اجتماعی ما اینقدر مالامال از مفاســد منکرات و بی عفتی باشد این 
درســت است؟ در مقابل ماهم بی تفاوت بایستیم و حرف هم میزنیم 
می گویند آقا نیروی انتظامی ، دادگاه و دولت بروند جلویش را بگیرند 
قصه که دادگاه و نیروی انتظامی نیســت؛ قصه باید مردمی باشــد و 
باید این خانم بدحجاب و آدم ولنگار احســاس کند مردم از او بدشان 
می آیــد و این اظهار نفرت و انزجــار برای مردم یک تکلیف الهی در 

نهی از منکر است.
وی عنوان کرد: مردم باید مشــکل را حل کردند نه نیروی انتظامی، 
مردم باید اظهار نفرت کنند، روز یکشــنبه روز زن است و تکلیفمان 
را هــم در مبانی فکــری و اعتقادی خود و هــم در مورد عملیات و 
برنامه هــای رفتاری اجتماعی خودمان با مســئله اســلام و دین در 
خصوص زن باید تکلیفمان را روشن کنیم. اینکه یک عده پیدا شوند 
و با مســخره کردن امثال بنده در فضــای مجازی و حرافی کردن و 
خرافات بافتن با ماموریت هایی که از خارج دارند بیایند تمام شــعائر 
دینی و مقدســات ما را مسخره کنند و ما هم تماشاچی باشیم و نگاه 

کنیم آیا درست است؟
نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی گفت:برادران و خواهران اسلام 
بر زن دارای اندیشه است، غیر از حلال و حرامی که در مورد زن دارد 
اســلام در دنیا مکتب خاصی در شخصیت زن دراد و نمودش صدیقه 
اطهر)س( است اســلام ضد زن و ضد آزادی زن نیست؛ اسلام ضد 
شــخصیت زن و ضد جریان زن خوشگذرانی زن نیست.زن و مرد در 
تمام حقوق انسانی با هم مشترک هستند در تمام شئون انسانیت هیچ 
مردی بر هیچ زنی از دیدگاه اسلام امتیاز ندارد و از تمام حدود آزادی 
و رفاه اجتماعی همانطور که مرد برخوردار اســت و زن هم برخوردار 
باشد منتهی بی حجابی زن در عرصه های اجتماعی آزادی زن نیست 

بلکه آزادی مردها است.
وی خاطرنشان کرد: اینکه یک زن در مقابل چشم های مردان ظهور 
پیدا کند و در رهگذر شهوترانی مردان زیبایی اش واقع شود این آزادی 
مردان است نه زنان، آزادی زن در این است که بتواند با یک صیانت 
خودش را حفظ کند و مورد تجاوز ستمکارانه یک مرد ولو در حد یک 
نگاه و تماشــاهم قرار نگیرد این آزادی زن است نه اینکه آزادانه از او 

سوءاستفاده کنند بنابراین حجاب آزادی زنان است.
علم الهدی خاطرنشــان کرد: زن دارای ساختار ویژه ای است هم از 
نظر عاطفی، احساســی، فکری، جسمانی بحث تفاوت زن و مرد تنها 
در مســئله جنسیت نیست، در بســیاری از کارها زن کارآمد است و 
مرد کارآمد نیست در بســیاری از عرصه ها زنان هنرمند هستند و از 
مرد هیچ هنری بر نمی آید اما یک ساختاری است که از نظر جسمی 
آســیب پذیر اســت و نیاز به صیانت دارد، زن باید صیانت شود و اگر 
صیانت شد؛ شــخصیت ، ارزش و عظمتش کاملا محفوظ می ماند و 
اگر صیانت نشد با همه عظمتی که دارد متاسفانه از بین خواهد رفت و 
مرود تجاوز قرار می گیرد ولو در حد یک نگاه و چشم چرانی،در اسلام 
آنجایی که در قرآن آیه حجاب آمده است هرکجا قرآن در حجاب زن 

دستور داده است عنوان کرده برای اینکه زن آسیب نبیند.
وی ادامه داد: در ســوره مبارکه احزاب آیه 5۹ دستور چادر خدا داده 

اســت و به پیغمبر فرموده است به زنانت، به دخترانت و زنان مومنین 
بگو چادر ســر کنند؛ چرا که شناخته نشوند و مورد اذیت قرار نگیرند 
این حجاب برای صیانت اســت و گرنه کسی نگفته است زن ورزش 
نکند، زن تفریح و گردش نکند و از تمام حقوق و حدود اجتماعی که 
مــردان برخوردارند زنان نیز برخوردارند و باید آزادانه ورزش و تفریح 
کنند اما نظام مقدس جمهوری اســلامی و مســئولان نظام موظفند 
صیانت زنان را در عین خوشــگذرانی و تفریح و ورزش کردن فراهم 
کنند.نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی اظهارکرد:مراجع تقلید و 
مقام معظم رهبری فتوا دادند که دوچرخه سواری زن در ملا و منظر 
مردان حرام اســت چرا که تبرج اســت و نباید زنان در حضور مردان 
در خیابان ها ســوار دوچرخه شوند اما آیا زنان باید از دوچرخه سواری 
و اســب سواری محروم شوند؟ خیر زن باید بتواند استفاده کند و تنها 
باید صیانت شود و حفظ شود و در مکانی به دور از نگاه مردان بتواند 

دوچرخه سواری و اسب سواری و تفریح کند.
وزیر اسبق رفاه: ٣٢ میلیون نفر در ایران زیر خط فقر مطلق هستند

محمدحسین شریف زادگان: ما جزو کشورهای رانتی هستیم که غلبه 
درآمد دولت از درآمد نفت اســت.اقتصاددانان می گویند فقر با توسعه 
اقتصادی در تضاد است و از این روی، برای توسعه اقتصادی کاهش 
فقر ضروری اســت. در دولت اصلاحات خــط فقر به 5/١٠ درصد و 
در دولت احمدی نژاد به ۶/٣۴ و ســال ۹۹ به ٣٨ درصد رسید؛ یعنی 
دولت اعلام کــرده از ٨۴ میلیون نفر، ٣۲ میلیــون نفر زیر خط فقر 

مطلق هستند./ جماران
مصوبه جدید کمیسیون تلفیق: خارج نشین ها می توانند سربازی 

خود را با ۱۵ هزار یورو بخرند
سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه: آن دسته از مشمولان غایب خارج 
از کشــور که پنج ســال از زمان فراخوان آنان بــه خدمت زیر پرچم 
می گذرد، در ســال آینده تسهیلاتی جهت خرید خدمت سربازی آنان 

در نظر گرفته شده است.
نوری همدانی: زمانی با ٣۰ هزار تومان می شد خانه خرید، اما الان 

یک کیلو میوه هم نمی دهند
آیت الله نــوری همدانی در دیدار رییس کل بانک مرکزی: امروز باید 
تدابیری اندیشیده شود تا بتوانیم این خلأ را جبران کنیم. ارزش پول 
ملی ما در مقایسه با بسیاری از کشور ها پایین است، ما باید اشکالات 
موجود در این زمینه را رفع کنیم. زمانی با ٣٠ هزار تومان می شد خانه 

خرید، اما الان یک کیلو میوه هم نمی دهند!
واکنش رسول جعفریان به اظهارات فاضل لنکرانی علیه آیت الله 

محقق داماد
حجت الاسلام رسول جعفریان در واکنش به اظهارات حجت الاسلام 
فاضل لنکرانی علیه آیت الله محقق داماد تصریح کرد: برخی مدرسان 
حوزه، ســازمان یافته با هر نوع اظهار نظــری که اندکی با فکر آنان 
زاویه دارد، درگیر می شــوند. جعفریان در توئیتی در این باره نوشت: 
شــاید روش خوبی نباشد که شــماری از مدرسان حوزه قم، سازمان 
یافته، با هر نوع اظهار نظری که اندکی با فکر آنان زاویه دارد، درگیر 
شــوند. این رویه، چه تصوری از کم تحمّلی فکری حوزه قم در میان 

انبوه نخبگان جامعه، برجای خواهد گذاشت؟
گفتنی است، حجت الاسلام محمدجواد فاضل لنکرانی چندی پیش 
در انتقــاد از اظهــارات آیت الله محقق داماد کــه گفته بود »یکی از 
مشــکلات حوزه وابســتگی به دولت و حکومت است«، اظهار کرد: 
حرف جدایی دین از سیاســت را به مرحوم آیت الله حائری و مرحوم 
آیت الله بروجردی چسباند. متاسفم که واکنش درخوری به این حرف 

داده نشده. نمی دانم انگیزه شان چیست؟ ادعای علمیت هم دارند.

ماجرای حلالیت طلبیدن حمید ماهی صفت از هاشمی رفسنجانی
حمید ماهی صفت، در برنامه »شــب آهنگی«، از خاطره ملاقاتش با 
آیت الله هاشمی رفسنجانی گفت، آن جا هم دست به تقلیدِ صدای این 
شــخصیت مذهبی و سیاسی زده اســت؛ حمید ماهی صفت، مهمان 
این هفته برنامه »شــب آهنگی«. در بخشی از برنامه، ماهی صفت، 
ماجرای حلالیت طلبیدنش از آیت الله هاشمی رفسنجانی را بازگو کرد.

ماهی صفت در این باره گفت: »تقلید صدای بســیاری از مسئولین را 
درآوردم، آن کسی که مورد علاقه من بوده و بیش از همه هم صدای 
ایشــان را تقلید کردم، مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی بوده است. 
یک روز هم برای گرفتن حلالیت خدمت ایشان رفتم.« او ادامه داد: 
»وقتی به دفتر ایشــان شدم، پشت شان به من بود و داشتند عبایشان 
را آویزان می کردند، وارد دفتر که شدم، با صدای خودشان گفتم سلامٌ 
علیکم، ایشــان هم گفتن و رحمت الله، بفرمایید بنشینید. گفتم حاج 
آقا آمده ام، حلالیت بطلم که ایشان پاسخ داد اگر به نیت ادخال سرور 
باشد، هیچ ایرادی ندارد.«حمیدرضا ماهی صفت، کمدین ایرانی است. 
او اولین استندآپ کمدین بعد از انقلاب اسلامی در ایران است که در 
ســال ١٣۶٠ به صورت غیررسمی و در سال ١٣۷۶ به صورت رسمی 

و حرفه ای، به این کار مشغول شد.
سوالات و ابهامات فراوانی درباره دفتر روحانی و نهاد ریاست 

جمهوری وجود دارد
عضو هیات رئیســه مجلس شورای اســلامی، با بیان اینکه سؤالات 
فراوانی در خصوص عملکرد نهاد ریاست جمهوری در دوره مسئولیت 
آقای روحانی وجود دارد که باید پاســخ داده شود، گفت: داماد آقای 
روحانی قبلا گفته بود که وی گنجینه اسرار است، به نظر ما اتفاقا بد 
نیست که این اسرار مگو باز و شفاف شود که از جمله آنها دخالت های 
بــی حد و حصــر دفتر رئیس جمهــور در انتصابات حتی در ســطح 
دهیاری ها بوده و برخی دخالت های دفتر رئیس جمهور و نهاد ریاست 
جمهوری در برخی شهرستان ها نیز واقعا عجیب و غریب بوده است.

سلیمی همچنین افزود: علاوه بر این، نمونه هایی از دخالت های دفتر 
رئیس جمهور و نهاد ریاست جمهوری در انتصابات شرکت های بزرگ 
و پولســاز دولتی و بانک ها دیده می شــود و حتی در صندوق ذخیره 
فرهنگیان هم که آن مفاســد را به بــار آورد، رد پای این مداخله ها 
وجود دارد. وی ادامه داد: همچنین، درخصوص انتقال پرونده مربوط 
به صندوق بازنشســتگی رئیس جمهور در آخرین روزهای مسئولیت 
وی نیز ابهامات فراوانی وجــود دارد که تلاش می کنند آن را توجیه 
کنند، اما باید به ابهامات موجود پاســخ داده شود.عضو هیات رئیسه 
مجلس شــورای اسلامی اظهار داشت: علاوه بر موارد یادشده، نقش 
آقایان حســین فریــدون و دری اصفهانی در مذاکــرات برجام و نیز 
دخالت نهاد ریاســت جمهوری و دفتــر رئیس جمهور در چینش این 
افراد در جریان مذاکرات محل سؤال است و باید به طور دقیق شفاف 
و رسیدگی شود.سلیمی خاطرنشان کرد: این جریان هر جا توانسته اند 
دخالت کرده اند، اما نمی خواهند کسی سر از کارشان دربیاورد و امروز 
طوری وانمود می کنند که انگار معصوم بوده اند و کســی حق سؤال 
در مورد آنها را ندارد.وی تأکید کرد: البته دایره نظارت مجلس وسیع 
است و با هدف پیشــگیری از اتفاقات تلخ گذشته، در دوره فعلی نیز 
نظارت می کنیم، اما مسأله اینجاست که آقایان در دوره قبلی روحیاتی 

داشته اند که نظارت را کلا برنمی تابند.
استقبال ناوهای ایرانی از ناوگان چین و روسیه

آیین استقبال از ناوگروه های شرکت کننده در رزمایش مرکب کمربند 
امنیت دریایی ۲٠۲۲ توسط شناورهای نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران و نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی انجام 

شد. در این آیین ناوگروه چین شــامل ناوشکن »ارومچی« و شناور 
تدارکاتی »تای خو« و ناوگروه روســیه شــامل رزم ناو »واریاگ«، 
ناوشکن »ادمیرال تریبوتس« و سوخترسان »بوریس« مورد استقبال 
شــناورهای نیروی دریایی ارتش و نیروی دریایی ســپاه پاســداران 
انقلاب اســلامی قرار گرفتــه و وارد آب های ســرزمینی جمهوری 
اســلامی ایران شــدند. در این رزمایش یگان های شــناوری ارتش 
جمهوری اســلامی ایران و سپاه پاســداران انقلاب اسلامی شامل 
ناوشکن های دنا، جماران، نقدی و ناوهای موشک انداز تبرزین و زره 
و همچنین شناور شــهید ناظری حضور خواهند داشت. پس از آیین 
استقبال از ناوگان چین و روسیه، جلسه توجیهی و هماهنگی رزمایش 
با حضور نماینده کشــورهای شــرکت کننده به صورت حضوری و 

وبیناری در بندر چابهار انجام شد.
واکنش معاون رئیسی به موضع گیری ها علیه سفر رئیس جمهور 

به روسیه
معــاون پارلمانی رئیس جمهــور از برخی موضع گیــری ها در قبال 
ســفر رئیسی به مسکو انتقاد کرد.سید محمد حسینی معاون پارلمانی 
رئیس جمهور طی توئیتــی در واکنش به مخالفت هــای غربگرایان 
درباره ســفر رئیــس جمهور به روســیه تاکید کــرد: غربگرایان که 
تاکنون منفعلانه دم از تســلیم در برابــر زیاده خواهی غرب می زدند، 
حالا دلواپسانه از روسیه هراسی می گویند! درحالی که روابط تهران و 
مســکو بر اساس احترام و منافع متقابل است. دیگر نه روسیه، روسیه 
تزاری و اتحاد جماهیر شوروی است و نه ایران اسلامی ایران قجری 

و پهلوی است.
دستاوردهای سفر روسیه رئیسی به روایت سخنگوی دولت

علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در توئیتی نوشت: سفر روسیه 
نیز همچون ســفر به تاجیکستان و ترکمنســتان گامی موفق برای 
تحقق  ایران قوی است. از همکاری اقتصادی در توسعه کیادین 
نفت و گاز، احداث پتروپالایشــگاه هــا و انتقال فناوری تا طرح های 
نیروگاهی،ریلی و ترانزیتی شمال- جنوب و تسهیل تعاملات بانکی از 

دستاوردهای مهم این سفر است.
آیت الله جوادی آملی: اگر ملت بخواهد بایستد باید جیبش پر باشد

آیــت الله العظمی جوادی آملی در دیدار رئیس کل بانک مرکزی ایران در 
ســخنانی بیان داشتند: از نظر فلســفه و کلام، اصول اعتقادی، اصل اول 
اســت، اما از نظر جامعه شناســی، اقتصاد حرف اول را می زند. در اسلام، 
از »مال« به ســتون فقرات یک ملت تعبیر شــده، چون گاهی مشکلات 
اقتصادی باعث می شود حتی یک حکومت بزرگ سقوط کند.ایشان ادامه 
دادند: دعای پیامبر گرامی اسلام در شعب ابی طالب این است که »الَلَّهُمَّ 
قْ بیَْنَنَا وَ بیَْنَهُ«؛ خدایا من می توانم شــعب و  باَرِکْ لنََا فِی الَخُْبْزِ وَ لَا تُفَرِّ
سختی های آن را تحمل کنم اما ملت گرسنه را نمی شود در راه الهی نگه 
داشــت و آن را اداره کرد.آیت الله جوادی آملی خاطرنشان کردند: در بیان 
قرآن کریم، مال عامل قیام یک ملت اســت اگر ملت بخواهد بایستد باید 
جیبش پر باشــد، فقیر به معنای ندار نیســت! بلکه کسی است که ستون 
فقراتش شکسته اســت، کسی که ســتون فقراتش شکسته است حرف 
شــنوی از حکومت ندارد. ایشان تأکید کردند: بانک  مرکزی وظیفه بسیار 
ســنگینی دارد، از کارهای اصلی بانک مرکزی این باشد که دست قانون 
دانانی که قانون را دور می زنند از ذخایر بانک مرکزی کوتاه کند؛ اختلاس 
های میلیاردی از افراد عادی ســاخته نیست، این اختلاس ها با قلم افراد 
صورت می گیرد نه با زور اســلحه. لذا در خصوص اختلاس های صورت 
گرفته نیز، بررسی و آسیب شناسی شود که چگونه افرادی توانستند حق را 
باطل کنند و اختلاس صورت بگیرد. در بیان قرآن کریم، مال عامل قیام 

یک ملت است اگر ملت بخواهد بایستد باید جیبش پر باشد.
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معاون استاندار خبر داد:

وجود 2۸ واحد تولیدی راکد در 
خراسان شمالی و عدم توانایی 

صاحبان آن برای راه اندازی
 معاون اقتصادی استانداری خراســان شمالی از وجود ۲٨ 
واحد تولیدی راکد در این اســتان خبر داد و گفت: صاحبان 

این واحدهای تولیدی در راه اندازی آن ها ناتوان هستند.
محمود قنبری در جلســه شــورای گفــت و گوی بخش 
خصوصــی با دولت که در محل اســتانداری برگزار شــد، 
اظهارکرد: البته به غیر از این ۲٨ واحد تولیدی که در تملک 
بانک ها قرار نگرفته اند، هشت واحد تولیدی دیگر در تملک 

بانک ها قرار دارند.
به گفته وی از هشت واحد تولیدی مذکور پنج واحد تولیدی 
در تملک بانک صنعت و معدن و ســه بانک نیز در تملک 

بانک ملی قرار گرفته اند.
قنبری به عدم اختصاص تســهیلات از سوی بانک های 
خصوصی به تولیدکنندگان نیز اشاره کرد و افزود: بانک های 
دولتی نیز که تســهیلات ارائه می دهند از آنجاییکه میزان 
مصارف آن ها از منابعشــان بیشتر است مورد جریمه قرار 

می گیرند.
وی با بیان اینکه به علت مذکور بانک های اســتان تا ٣۴ 
درصد نیز جریمه می شوند، ادامه داد: بارها با بانک مرکزی 

مکاتبه شده اما تاکنون به جایی نرسیده ایم.
این مقام مسئول تصریح کرد: یکی دیگر از مشکلاتی که در 
این استان وجود دارد عدم وجود اعتبارات لازم برای تکمیل 

زیرساخت های لازم در این استان است.
وی بیان کرد: در خارج از شــهرک های صنعتی اســتان 
زیرساخت های سرمایه گذاری مانند شبکه آب، برق و گاز 
وجود ندارد و این امر موجب می شود تا یا پروژه ای شروع 

نشود و یا نیمه تمام باقی بماند.
معاون اقتصادی اســتانداری خراسان شمالی با بیان اینکه 
خراسان شمالی از لحاظ تولید ناخالص داخلی در جایگاه ۲۹ 
کشــوری قرار دارد، گفت: برای توسعه استان اعلام کردیم 
میزان ارز صادراتی که از صادرکنندگان خراسان شمالی اخذ 

می شود از ۷٠ درصد به 5٠ درصد برسد.

»پوشش اسلامی« برای حفظ شخصیت 
و آرامش زن است

 مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه های 
خراسان شمالی گفت: رعایت پوشش برای حفظ شخصیت 

و آرامش زن در اجتماع است.
حجت الاسلام سید مرتضی موسوی جاجرمی،  در گفت وگو 
ایسنا، با اشاره به اینکه اســلام زن را در اجتماع به عنوان 
یک انسان می بیند نه به عنوان یک ابزار، اظهار کرد: زن در 
اجتماع و در بین محارم خود شرایط پوششی گوناگونی دارد 
و اگر رعایت حجاب از سوی اسلام تأکید شده است، برای 
حفظ شخصیت زن و دور بودن زنان از هوس ران ها است.

وی با اشاره به تبلیغات منفی دشمنان علیه رعایت حجاب، 
تصریح کرد: اســلام موافق حضور زن در اجتماع اســت و 
یکی از دلایل تاکید بر رعایت حجاب نیز حضور با امنیت و 

آرامش زن در محیط کاری و اجتماعی است.
مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه های 
خراسان شــمالی اضافه کرد: عدم رعایت پوشش زنان در 
محیــط اجتماعی موجب پایمال شــدن حــق زنان دیگر 

می شود.
موســوی جاجرمی با تأکید براینکه عدم رعایت پوشــش 
موجب می شود که مردان، زنان دیگر را با زن خود مقایسه 
کنند، ادامه داد: این موضوع متلاشــی و سرد شدن روابط 
اعضای خانواده را به دنبال دارد که نشان می دهد رعایت این 
موضوع برای اســتحکام خانواده یک امر انسانی و اخلاقی 

است.
مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه های 
اســتان ادامه داد: حضرت فاطمه زهرا)س( از نظر علمی و 
صفات انسانی در جامعه سرآمد بودند و امروزه نیز باید الگوی 

زنان جامعه باشند.
وی با اشاره به اینکه پوشش از حیای درونی انسان سرچشمه 
می گیــرد، اضافه کرد: حجاب به معنا و مفهوم حضور مفید 

زن در جامعه است.
موســوی جاجرمی در پایان با تأکید بر اهمیت حضور زن 
در اجتماع، تصریح کرد: زن باید در اجتماع، بصیرت افزایی 
کند و حضور زن بدون حجاب اســلامی در اجتماع، دور از 

شخصیت انسانی است.

2۸۸ نفر از طریق آزمون برای 
داوری و میانجی گری در استان جذب 

می شوند
حجت الاســلام رضا براتی زاده، روز جمعه یکم بهمن ماه 
١۴٠٠، در حاشیه بازدید از روند برگزاری آزمون های پروانه 
داوری، میانجی گری و جذب نیروی افتخاری شورای حل 
اختلاف اظهار کرد: 5٣٠ شرکت کننده در این آزمون حضور 
دارند که ۲٨٨ نفر آن ها برای داوری و میانجیگری در استان 
جذب می شوند.وی افزود: ١۹ نفر از شرکت کنندگان نیز به 
عنوان نیروی افتخاری جذب شورای حل اختلاف می شوند 

تا در بخش ستادی شورا همکاری کنند.
براتی زاده با اشــاره بــه کمبود کادر قضایــی و اداری در 
دادگستری استان، گفت: استان خراسان شمالی نیز همانند 
کل کشــور با کمبود کادر قضایی و اداری مواجه اســت؛ 
به نحوی که اســتان، حداکثــر از ۶٠ درصد نیروهای لازم 
برخوردار بوده و دست کم ۴٠ درصد کمبود نیرو داریم که با 
برگزاری این قبیل آزمون ها، بخشی از کمبودها جبران می 
شود.وی در خصوص ضرورت برگزاری این آزمون نیز اظهار 
کرد: از آنجایی که پرونده های وارده به دادگستری افزایش 
پیدا کرده است، کشــور به موضوع داوری، میانجیگری و 
همچنین واگذاری بخشــی از امور به مردم نیاز دارد.رئیس 
کل دادگستری خراسان شمالی با اشاره به مزایای سپردن 
بخشی از امور به مردم، تاکید کرد: افزایش سرعت عمل در 
حکمیت های مربوط به داوری و میانجیگری، کاهش هزینه 
هــا و عدم نیاز به مراجعه مردم بــه مراکز قضایی از جمله 
مزایای بهره مندی بیشتر از داوران و میانجیگران به حساب 
می آید.آزمون پروانــه داوری، میانجیگری و جذب نیروی 
افتخاری شــورای حل اختلاف با شرکت  5٣٠ نفر شامل  
٣٣۶ نفر زن و ١۹۴ نفر مرد در استان خراسان شمالی، توسط 

جهاد دانشگاهی برگزار شد.

رئیس اتاق بازرگانی خراسان شمالی:

افزایش بهای جابه جایی بار، فعالان 
بخش خصوصی را با مشکل مواجه 

کرده است
 رئیس اتاق بازرگانی خراســان شــمالی گفت: افزایش 
بهای جابجایی بار، فعالان بخش خصوصی را با مشکل 

مواجه کرده است.
سعید پورآبادی در جلسه شــورای گفت و گوی بخش 
خصوصی با دولت که ۲۹ دی در استانداری برگزار شد، 
اظهارکرد: افزایش پنج درصدی این بها ســبب شده تا 

نرخ کرایه حمل بار بسیار افزایش یابد.
وی تاکیدکرد: این افزایش، فشار زیادی را به رانندگان، 

تولید و صادرکنندگان و مردم وارد خواهد کرد.
پورآبادی به سفر رئیس جمهور ترکمنستان به ایران نیز 
اشاره کرد و افزود: یکی از درخواست های ما بازرگشایی 
یک معبر و یا بازارچه مرزی در این اســتان با کشــور 

ترکمنستان است.
وی ادامــه داد: موضوع معبر باجگیران که در اســتان 
خراسان رضوی اســت نیز مطرح شده اما این مکان از 
خراسان شــمالی دور بوده و صرفه اقتصادی برای این 

استان ندارد.
این مقام مســئول تاکیدکرد: بــا توجه به وجود بیش از 
٣٠٠ کیلومتر مرز مشــترک خراسان شــمالی با کشور 
ترکمنســتان، درخواســت ما راه اندازی یک معبر و یا 

بازارچه مرزی در خود این استان است.
رئیس اتاق بازرگانی خراسان شــمالی با اشاره به سفر 
هیات تجاری به کشــور قزاقستان گفت: طی این سفر 
به تفاهم رسیدیم تا با حضور این کشور جشن نوروزگاه 
در خراســان شمالی برگزار شــود که با وجود برگزاری 
جلســاتی با حضور ادارات میراث فرهنگی، شهرداری و 
شورای شــهر هنوز برای برگزاری نحوه این جشن به 

نتایجی نرسیده ایم.
رئیس اتاق بازرگانی خراســان شــمالی افزود: در صدد 
هســتیم تا در این جشــن ١۶٠ تا ١۷٠ مهمان خارجی 

نیز دعوت کنیم.
وی ادامه داد: علاوه بر آن قرار بر است تا در ۲٣ بهمن 
ماه تعدادی تجار از این اســتان در نمایشگاه اکسپوی 

دبی شرکت کنند.

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی خراسان شمالی:

طرح جامع منطقه ویژه اقتصادی 
بجنورد تصویب شد

 مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی خراسان شمالی 
گفت: شــورای پژوهشی مناطق آزاد تجاری - صنعتی، 
طرح جامــع منطقه ویژه اقتصادی بجنــورد را تایید و 

تصویب کرد
 ســیاوش وحــدت روز جمعه به خبرنــگار ایرنا اظهار 
داشت: عملیات اجرایی و سرمایه گذاری در مناطق ویژه 
اقتصادی باید با رعایت قوانین طرح جامع مصوب همان 
منطقه انجام شــود و  این نوع طرح هــا پس از تایید 
هیات وزیران در شورای پژوهشی مناطق آزاد و تجاری 

تصویب می شود.
وی گفت: این طرح شــامل ویژگی هایی از جمله تعیین 
چشم انداز، هدف و راهبرد، جانمایی و تدقیق کاربری ها 
و صنایع پیشنهادی در منطقه ویژه، بررسی ویژگی های 
آب و برق و سوخت و بررسی فرصت ها و پتانسیل های 

آن است.
وی اظهار داشــت: منطقه ویژه اقتصادی بجنورد دارای 
مزایــای قانونی از جملــه آزادی کامــل ورود وخروج 
سرمایه، سود ویژه و منافع حاصل از فعالیتهای اقتصادی 
و تولید برای ســرمایه های خارجی وسرمایه ایرانیان با 
منشاء خارجی مطابق قانون تشویق و حمایت از سرمایه 
گذاری خارجی اســت و مشوق های ویژه ای نیز برای 
متقاضیان ســرمایه گذاری از جمله  واگذاری زمین به 

صورت ٣٠ درصد نقد و  اقساط ٣٠ ماهه وجود دارد.
وی از واگــذاری زمین به ۹ واحد صنعتی در این منطقه 
خبــر داد و افزود: همه این واحدها در حال ســاخت و 

ساز هستند.

 افزایش ۷۰ درصدی ثبت تخلفات 
وسایط نقلیه توسط 

دوربین های تردد شمار
مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شمالی گفت: در سال جاری ثبت تخلفات وسایط نقلیه 
توســط دوربین های تردد شمار این اداره کل در سطح 

جاده های استان ۷٠ درصد افزایش داشته است.

جعفر شــهامت، مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای خراســان شمالی در گفتگو با عصراترک اظهار کرد: 
راننده بی احتیاط، زیرساخت های ناقص در جاده های 
برون شهری، محیط، وسایط نقلیه بی کیفیت و فرسوده 

از علل اصلی بروز تصادفات در سطح جاده ها هستند.
 شــهامت گفت: البته تجربه نشــان داده است که هر 
چه زیرســاخت های فیزیکی در سطح جاده ها بهبود و 
ارتقا پیدا کنند و خودرو ها با کیفیت تر شــوند، در عین 
حال، رانندگان نیز خود را با سطح ریسک در ذهن خود 
تطبیق می دهند و به قوانین و علائم رانندگی بی توجه 

تر می شوند.
وی افزود: البته نباید از عللی شــامل خواب آلود شدن 
رانندگان، اســتفاده از مواد مخدر و استفاده از موبایل در 

حین رانندگی نیز غافل بود.
مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای خراســان 
شــمالی همچنین بیان کرد: تصور نکنیم که اگر تمامی 
جاده های برون شــهری استان چهار بانده شوند، تعداد 

تصادفات نیز کم می شود.
وی گفت: همراه با توسعه راه ها، سرعت در رانندگی نیز 
افزایش پیدا می کند.وی تصریح کرد: بسیار مهم است 
که همراه با توســعه راه ها و افزایش ایمنی خودروها، 
رفتــار رانندگی نیز اصلاح و به روزتر شــود. شــهامت 
خاطرنشان کرد: در ســال جاری ثبت تخلفات وسایط 
نقلیه توســط دوربین های تردد شمار این اداره کل در 
سطح جاده های استان ۷٠ درصد افزایش داشته است.

خبر خبر

  نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی گفت: نگاه 
متمرکز بــه غرب از بین رفته و ارتباطات ایران با 

شرق آسیا زنده شد.
حجت الاســلام والمســلمین رضا نوری در آیین 
عبــادی و سیاســی نماز جمعه کــه در مصلای 
بجنورد برگزار شــد، با اشــاره به مذاکره فعالانه 
تیم دیپلماســی وزارت خارجه با کشورهای شرق 
آســیا، اظهار کرد: در دولت سیزدهم نگاه متمرکز 
به غــرب از بین رفته و ارتباطات ایران با شــرق 

آسیا زنده شد.
وی با بیان اینکه در دولت ســیزدهم نیز مذاکرات 
هسته ای انجام می شود، اضافه کرد: دولت زندگی 
مردم را با مذاکرات هســته ای گِره نزده اســت و 
تیم مذاکره کننده با اقتــدار به پیگیری مذاکرات 

می پردازد.

نوری با تأکید براینکه حفظ اقتدار در مذاکره بسیار 
اهمیت دارد، بیان کــرد: امروز تیم مذاکره کننده 
به لغــو تحریم ها تأکید می کند و اگر طرف مقابل 
تحریم ها را لغو نکند نباید انتظار انجامِ تعهدات را 

از ایران داشته باشد.
امام جمعه بجنورد با اشــاره بــه نزدیکی ولادت 
حضرت فاطمه زهرا )س( افزود: یکی از افتخارات 
ایشان خانه داری و حمایت از همسرش بوده و این 

موضوع از اهمیت بسیاری برخوردار است.
نماینده ولی فقیه در خراســان شمالی به احساس 
مســئولیت در جامعه نیز اشاره کرد و ادامه داد: از 
نگاه امام باقر)ع( شــیعه کسی است که توجه به 
فقرا، دغدغه مندی برای رفع مشــکل نیازمندان، 
احساس مسئولیت در جامعه و... را داشته باشد در 

غیر این صورت شیعه واقعی محسوب نمی شود.

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی:

ارتباطات ایران با شرق آسیا زنده شد

 پرورش ماهی تیلاپیا که به دلیل داشتن شاخص 
های نظیر امکان تطابق با محیط جدید، تولید مثل 
ســریع و رشد مناسب جایگاه ویژه ای برای تامین 
پروتئین مورد نیاز جامعه را دارد اما از این ظرفیت 

در خراسان شمالی استفاده نمی شود.
ماهــی تیلاپیا بعد از کپور ماهیــان دومین ماهی 
پرورشــی از نظر میزان تولید در جهان اســت که 
می تواند منبع تولید پروتئین برای اســتان و کشور 

هم باشد.
به گفته کارشناســان حوزه محیط زیســت ماهی 
تیلاپیا بزرگترین مهاجــم و خطر برای گونه های 
آبزی بومی کشورمان شناخته شده است اما همین 
ماهــی مهاجم هم اینک در بیشــتر کشــورها در 
استخرها و حتی در آب های نامتعارف پرورش داده 
می شود و اکنون سهم زیادی از صادرات را به خود 

اختصاص داده است. 
ماهی تیلاپیا چند ســالی است از طریق واردات به 
لحاظ ارزان تر بودن جای خود را در ســفره های 
مردم بازکرده اســت اما بــرای پرورش این ماهی 
سخت گیری های زیادی می شود و هم اینک در 
تعدادی از استان های سطح کشور به طور محدود 
مجوزهایی داده شــده است در حالی که می توان 
در مناطقی که بــه آب های آزاد راه ندارد پرورش 

داده شود.
یکی از کارشناســان حوزه شیلات خراسان شمالی 
گفت: یکی از خصوصیات بارز این ماهی سازگاری 
با هرنوع شــرایط آب و هوایی و محیطی است به 
طوری کــه می تواند دامنه ای از تغییرات شــرایط 
محیط از جمله شوری آب، تغییر دما را تحمل کند 
و درآب های خیلی آلوده یا آب هایی که اکســیژن 

کمی دارند نیز دوام بیاورد.
مهندس پرویز  رحمانی گفت: در برخی از کشورها 
از جمله چین ایــن ماهی را حتی در فاضلاب هم 
پرورش می دهند و این ها واقعیت هایی اســت که 
این گونه دارد اما همین ویژگی هایی که باعث شده 
این گونه برای پرورش، مناســب باشد می تواند از 
بعد دیگری برای محیط زیست ایجاد مشکل کند 
چرا که گونه با دوامی بــرای رودخانه ها و تالاب 
ها و سایر آب های آزاد مهاجم شمرده می شودٰ 
و پــرورش آن باید طبق برنامه علمی و اصولی در 
محیط بســته انجام شــود تا ضربه ای به ماهیان 

بومی وارد نشود.
وی افــزود: این ماهی نرمــش اکولوژیکی بالایی 
دارد و می توانــد تمام آب ها را به اشــغال خود در 
بیاورد، شرایط پذیری و سازگاری بالای این گونه 
ماهی باعث تولید آسان و ارزان و مقرون به صرفه 
بودن آن برای تولیدکننده و مصرف کننده شده اما 
در صورتی که به آب های آزاد راه یابد می تواند به 

راحتی جایگزین گونه های بومی شود.
رحمانی اظهار داشــت: با وجــود مهاجمی بودن 
اما ایــن گونه ماهی در آب هایــی که تا حدودی 
شــور هســتند قابلیت پرورش دارد ظرفیتی برای 
ایجاد آبزی پروری اســت چرا هم اینک با کاهش 
کیفیت منابع  آبی فعالیت در برخی زیر بخش های 

کشاورزی انجام پذیر نیست.
یکی از تولید کننده هــای ماهی نیز با بیان اینکه 
هم اینــک هزینه های آبزی پروری افزایش یافته 
اســت گفت:  خشکســالی و کاهــش منابع آبی 
خسارت زیادی به پرورش دهندگان ماهی در این 

استان وارد کرده است.
فرزین فیــروه ای افزود: علاوه بــر کاهش منابع 
آبــی هم اینک قیمت خوراک ماهی نیز از افزایش 
چندانی برخوردار بوده اســت که بعضا برای خرید 
دچار مشکل هستیم؛ در این استان کارخانه خوراک 
ماهی وجود ندارد باید از سایر استان ها تهیه کنیم 
که این امر نیز باعث افزایش هزینه ها خواهد شد.

وی به تولید ماهی تیلاپیا اشــاره ای کرد و افزود: 
با وجود اینکه اداره کل حفاظت محیط زیســت در 
خصوص مجوز تولید این گونه ماهی سخت گیری 
می کند اما هم اینک در برخی از اســتان ها انجام 
می شــود، خطه خراسان شــمالی استانی کویری 
نیســت اما مناطقی مثل شهرستان گرمه، اسفراین 
و جاجرم به  آب هــای آزاد از جمله رودخانه های 
دائمی راه ندارد از این اداره کل می خواهیم که در 

این مناطق مجوز ها در این خصوص داده شود.
این تولید کننده ماهی با بیان اینکه تیلاپیا در آب 
های نامتعارف و شور پرورش داده می شود اظهار 

داشت: منابع  آبی اســتان در سال های گذشته از 
کیفیت بالایی برخوردار بود اما در سال های اخیر 
در برخــی از مناطق کیفیت خود را از دســت داده 
است که هم اینک باید به فکر گونه های جدید از 
جمله این نوع ماهی باشیم که با کاهش تولید این 

ماده پروتینی مواجه نشویم.
یــک تولید کننده دیگر آبزیان نیز با بیان اینکه در 
این ســال ها با بحران کاهش دبــی منابع آبی و 
حتی کیفیت مواجه هستیم افزود: اما باید نگذاریم 

تا تولید این مواد پروتینی در استان پایین بیاید.
کریــم نورنهال بر ایجاد اشــتغال نیز تاکید کرد و 
اظهار داشــت: می توان با فعالیت در حوزه شیلات 
در اســتخرهای کوچک و پیش ساخته به پرورش  
ایــن گونه ماهی پرداخت که حتــی می توانیم به 

صادرات آن نیز فکر کرد. 
وی افــزود: پرورش ماهی تیلاپیــا باید در محلی 
مداربسته انجام شــود و امکان ورود این ماهی به 
منابع آبی دائمی نباشــد و اما در صورتی که وارد 
شــود با توجه به ماهیت آن در دمای زیر ١۲ درجه 

سانتی گراد از بین می رود.
وی بــا بیان اینکه پرورش ماهی تیلاپیا هم اینک 
بیشــتر در جهان جنبه تجاری دارد افزود: با وجود 
اینکه بســیاری از کارشناسان بر کیفیت پایین این 
ماهی نســبت به گونه های بومی ماهی در کشور 
اشــاره کرده اند اما سالانه به صورت فیله با وجود 
انتقاد های فراوان به کشــور وارد می شود، ما نیز 
باید از این فرصت استفاده کنیم و علاوه بر تامین 
بخشی از نیاز  اقشار کم درآمد باید به فکر صادرات 

آن به کشورهای دیگر باشیم.
ایــن تولیــد کننده آبزیان در خراســان شــمالی 
گفــت: با وجــود اینکه این نوع ماهــی از کیفیت 

بسیار بالا برخوردار نیســت اما در مجموع تیلاپیا 
جزو ماهی های خوب اســت و اگرچه شاید تغذیه 
ســهل گیرانه و همه چیز خواری داشــته باشد اما 
برخلاف شایعات لجن خوار نیست، با این حال تولید 
این ماهی بیشتر جنبه اقتصادی دارد زیرا این ماهی 
با تغذیه ارزان به ســرعت رشد می کند و می تواند 
درآمدزایــی خوبی برای فعالان حوزه آبزی پروری 

و جوانان ایجاد کند.
نورنهال افــزود: تیلاپیا ماهی جنجالی اســت که 
گفته می شود در آب های نامتعارف در چین تغذیه 
می شود و اخیرا مجوز پرورش آن در برخی از استان 
های کشور نیز داده شــده است، در این خصوص 
ابهامات زیادی وجود دارد باید کارشناسان حفاظت 
محیط زیست و شیلات در این راستا برنامه جامعی 
داشته باشــند و معایب و مزایای پرورش اینگونه 
ماهی تجاری را بیشتر تشریح کنند تا ابهامات آن 

رفع شود.  
رونق صنعت آبزی پروری با تیلاپیا  

مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شمالی بر تولید ماهیان ســازگار با شرایط سخت 
آبی تاکید کــرد و گفت: گونه تیلاپیا در شــرایط 
نامســاعد آبی ســازگار دارد که پرورش این گونه 
ماهی هزینه های تولید را نیز به یک ســوم کاهش 

می دهد.
مهندس مهدی میرقراچولو اظهار داشــت: ماهی 
تیلاپیا گونه ای اســت که نســبت بــه کم آبی، 
وضعیت کیفیت آب و حتی شوری تحمل دارد که 
هم اینک در بســیاری از کشور ها از ظرفیت این 
ماهی در صنعت آبزی پروری اســتفاده می شود و 
ســالانه تولید انبوهی در این گونه وجود دارد که 

صادر خواهند کرد.
وی بــا بیــان اینکه پــرورش ماهــی تیلاپیا در 
اســتخرهای کشــاورزی انجام می شــود گفت: 
همچنین این گونه ماهی در استخرها پرورش داده 
می شــود که آب خروجی از آن به آب های جاری 

خاتمه پیدا نکند.
وی افزود: این ماهی به دلیل رشــد ســریع، طول 
دوره پرورش کوتــاه، مقاوم بودن به کم آبی، تکثیر 
آسان، مقاومت در برابر بیماری ها و امکان پرورش 
در آب های غیرمتعارف شــور و لب شور و کیفیت 
مناسب گوشــت، به عنوان دومین ماهی پرورشی 

رایج در دنیا شناخته می شود.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شــمالی گفت: اما با این وجود تیلاپیا یکی از گونه 
های مهاجم شــناخته شــده در جهان است که با 
وجود جثه کوچک، بــه دلیل همه چیزخوار بودن، 
تکثیر زیاد، مقاومت بســیار نســبت به شــرایط 
محیطی و کنترل دشــوار، عرصــه را بر گونه های 
بومی تنــگ می کند، که مزارع پرورش آن باید در 
مناطقی ایجاد شود که آب های آزاد نداشته باشند.

میرقراچولــو افزود: اســتخرهای کشــاورزی در 
شهرســتان هــای گرمهٰ جاجرم و اســفراین در 
خراسان شــمالی راهی به آب هایِ آزاد ندارند که 
بهتریــن مکان برای این مهم اســت اما اداره کل 
حفاظت محیط زیست در دادن مجوز به این استان 
سخت گیری می کند این در حالی است که اکنون 
پنج استان کشور شامل قم، سمنان، یزد، خراسان 
جنوبی و کرمان مجوز تکثیر و تولید ماهی تیلاپیا 

را دارند.
وی گفت: ماهی تیلاپیا در شــرایط دمایی زیر ١۲ 
درجه سانتی گراد زنده نمی ماند، در فصل زمستان 

در هیچ منطقه ای از اســتان نیست که دمای آن 
به زیر ١۲ درجه ســانتی گراد نرســد، این گونه از 
ماهیان اگر در آب های آزاد باشــد تحمل دمایی 
این درجه از حرارت را نــدارد که اگر حتی به آب 
هــای آزاد این منطقه راه پیدا کند در فصل ســرد 

خواهد مرد.
به گزارش ایرنا، طبق آمار ســال ۲٠١۷ بیش از ۶ 
میلیــون تن ماهی تیلاپیا در دنیا تولید می شــود 
که عمده تولید کنندگان کشورهای چین، اندونزی، 
ویتنام، مصر بنگلادش و مالزی هستند، همچنین 
براســاس آمارها کشور هند یکی از مخالفان تولید 
ماهی تیلاپیا بود که از ســال ۲٠٠۹ با شروع تولید 
توانسته ســالانه بیش از ۲٠ هزارتن از این ماهی 

را تولید کند.
مصرف ســالانه فیله ماهی تیلاپیــای وارداتی در 
کشــور بیش از ١۲ هزارتن اســت که به نظر می 
رســد با وجود ظرفیت تولید این ماهی در کشور ما 
هنوز برای پرورش این ماهی در محیط های بسته 

نیز سخت گیری می شود.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شــمالی با بیان اینکه ماهی تیلاپیا در چهار فصل 
در شــرایط گلخانه ای قابل تکثیر است گفت: می 
توان در استخرهای پیش ســاخته فضای تولید و 

تکثیر را فراهم کرد.
میرقراچولــو با بیان اینکه در هر یک متر مربع می 
توان بیش از 5٠ قطعه ماهی تراکم داشــته باشیم 
افزود: تولید این گونه ماهی در هر ۶ ماه اتفاق می 
افتد در حالی که ماهیــان گرمابی در مدت ۹ ماه 
تولید خواهند شد که کوتاهی عمر تولید هزینه ها 
را بســیار پایین خواهد آورد همچنین این ماهی با 

انواع خوراک ها پرورش داده می شود.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شــمالی گفت: یکهزار و ۶٠٠ تــن انواع ماهی در 
مزارع گرمابی و ســردابی اســتان در ۹ ماه سال 
جاری تولید شــد که در مقایســه با مدت مشابه 

پارسال ۲٠٠ تن بیشتر بوده است.
میرقراچولو اظهار داشــت: پیش بینی می شود تا 
پایان ســال جاری بیش از ۲ هزار و 5٠٠ تن انواع 
ماهی گرمابی و سردابی در مزارع استان تولید شود.

وی افــزود: هم اینک ۹۲ مزرعــه پرورش ماهی 
گرمابی و ۹۷ مزرعه ســردابی در استان وجود دارد 
که یشــترین ماهی تولیدی در مزارع شامل آمور، 

کپور، فیتوفاگ و قزل آلا است.
مدیر امور شیلات سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
شــمالی گفت: تنها در حدود یک هشتم منابع آبی 
اســتان صنعت آبزی پروری ایجاد شــده است در 
حالیکه ظرفیت بســیار بالایی برای فعالیت در این 

بخش اقتصادی وجود دارد.
وی افزود: خراسان شــمالی از ۴١ رودخانه فصلی 
و دایمی، سه هزار دهنه چشمه، چهار هزار و ٣٠٣ 
حلقه چاه عمیق، نیمه عمیق و دســتی، ۶٣۷ رشته 
قنات و هشــت ســد از ظرفیت های خوبی برای 

توسعه صنعت آبزی پروری برخوردار است.
وی مزیــت پرورش ماهی را در اســتان علاوه بر 
اشــتغال برای جوانان و درآمدزایی بهره گیری از 
آب برای بخش های کشاورزی اعلام کرد و اظهار 
داشت: رویکرد توسعه این استان بر مدار کشاورزی 
اســت و آنان می توانند همزمان با استفاده از آب 
حتی اســتخرهای کشــاورزی، از آب آن نیز برای 

تولید محصولات کشاورزی بهره گیرند.
خشکســالی و کاهش دبی منابع آبی استان حیات 
آبزیان را به خطر انداخته اســت که برای رهایی از 

این وضعیت نامساعد آبی چاره اندیشی شود.
میرقراچولو  اظهار داشــت: خشکسالی های اخیر 
که منجر به کاهش دبی و کیفیت آب رودخانه ها، 
چشمه ها و چاه ها شده است که پرورش دهندگان 
آبزی پروری را در این خطه با مشکل مواجه کرده 

است.
وی افزود: بروز خشکســالی پــی در پی علاوه بر 
اینکــه دبی منابع آبی را کاهش داده اســت باعث 
کاهش کیفیت این ذخایر نیز شــده است که بعضا 
در برخی از مناطق این اســتان هم اینک با شوری 
و سختی آب مواجه هستیم که آبزی پروری را در 

معرض نابودی قرار داده است.
به گزارش ایرنا؛ خشکســالی در سال جاری بیش 
از ۲۶ هزار میلیارد ریال به بخش کشــاورزی این 
اســتان از جملــه باغی، زراعی، دامی و شــیلات 

خسارت زد.
ممنوعیت پرورش ماهی تیلاپیا 

معــاون فنــی اداره کل حفاظت محیط زیســت 
خراسان شمالی با بیان اینکه پرورش ماهی تیلاپیا 
در این اســتان با ممنوعیت مواجه است گفت: در 
این استان رودخانه های دائمی وجود دارد به همین 
دلیل پــرورش این گونه ماهی کــه برای ماهیان 

بومی مهاجم محسوب می شود .
حبیب لشکری افزود: سازمان حفاظت محیط زست 
به استان های کویری و استان هایی که منابع آبی 
از جمله رودخانه دائمی، تالاب ها ندارند تنها اجازه 

پرورش داده است.
وی اشــاره ای به تولید با صرفــه این ماهی کرد 
و افــزود: اما ایــن اداره کل نیز صدور مجوز برای 
برخی از مناطق این اســتانن به صورت پرورش در 
استخرهای کشــاورزی و فضای گلخانه ای پیگیر 
بوده اســت و مکاتباتی در این خصوص انجام داده 
ایم اما تاکنون پاســخی از ســوی کشور دریافت 

نکرده ایم.
در مجموع در استان ۶ هزار و ۲5٠ منبع آبی شامل 

رودخانه، چشمه، قنات و سد وجود دارد.
میزان بارندگی ســالانه در این اســتان در نواحی 
مختلــف ١٣٠ تا 5٠٠ میلی متر متغیر اســت که 
بیشــترین آن با مقدار ۴۶٨ میلیمتر در شهرستان 
مانــه و ســملقان  و کمترین آن بــه مقدار ١۲٠ 

میلیمتر در ایستگاه جاجرم گزارش شده است.
 کل نزولات سالیانه استان ٨.٣  میلیارد متر مکعبی 
اســت که ۶.١  میلیارد متر مکعــب تبخیر و ۲.۲ 
میلیارد متر مکعب آب قابــل مدیریت بوده که از 
این میزان ١.٣٣ میلیارد متر مکعب جاری می شود.

پرورش ماهی تیلاپیا؛ ظرفیت مغفول در خراسان شمالی
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انتقاد یک مرجع تقلید از کاهش 
ارزش پول ملی

آیت الله نوری همدانی در دیــدار رئیس کل بانک مرکزی 
با تاکید بر ضرورت بانکداری بدون ربا اظهار داشــت: نگاه 
اسلام به مسائل اقتصادی بر حول محور تولید و اشتغال می 
باشد، تقویت بنیه اقتصادی و خودکفایی کشور تنها در سایه 
رشد و شــکوفایی صنعت، تجارت و کشاورزی ممکن می 
باشــد از این رو لازم است به این موضوعات توجه ویژه ای 
داشته باشید. مرجع تقلید شیعیان با انتقاد از گرفتن دیر کرد 
از ســوی بانک ها افزود: قرآن دو گناه را بســیار نکوهش 
فرموده، نخست پذیرش ذلت و قبول سلطه استکبار و دوم 
ربا؛ چرا که بر اثر این دو گناه کرامت انســان ها از بین می 
رود و سبب ایجاد فقر در جامعه می گردد از این رو در تدوین 
قوانین بانکی باید دستورات و موازین اسلامی به دقت مورد 
توجه قرار بگیرد. وی در ادامه تصریح کرد: یکی از مشکلات 
بزرگ امروز بانک ها این اســت که در اسلام پول گرفتن 
برای تأخیر ادای قرض، حرام است ولی متأسفانه این مشکل 
در بانک ها معمول اســت؛ در حالی که نباید چنین باشد و 
بارها گفته ایم که دیر کرد نوعی ربا بوده و حرام است، بنده 
تا ریشه کنی ربا در این کشور برای تذکر دادن در هر زمانی 
مصمم هستم و به رؤساء قبلی بانک مرکزی هم گفته ام.با 
آقایان سیف و همتی مسئله اخذ دیر کرد تسهیلات توسط 
بانک ها را به عنوان ربای حرام مطرح کردیم و خواســتیم 

دیرکرد را بردارند، اما نشد و نتوانستند.
وی در ادامه به بیان مشــکلات اقتصادی موجود در جامعه 
پرداخــت و بــا انتقــاد از کاهش ارزش پول ملی کشــور 
خاطرنشــان کردند: امروز باید تدابیری اندیشــیده شود تا 
بتوانیم این خلأ را جبران کنیم؛ ارزش پول ملی ما در مقایسه 
با بسیاری از کشورهای پایین است، ما باید اشکالات موجود 
در این زمینه را رفع کنیم.زمانی با ٣٠ هزار تومان می شــد 

خانه خرید، اما الان یک کیلو میوه هم نمی دهند!

تسهیلات با سود   2۵درصد زیبنده 
نظام نیست

آیت الله سبحانی مرجع تقلید شیعیان در دیدار با رئیس کل 
بانک مرکزی که در مؤسســه امام صادق)ع( برگزار شــد، 
اظهار داشت: همه باید کمک کنند تا بانکداری اسلامی که 
به نفع مردم و از دغدغه های دولت جدید است محقق شود. 
وی با تأکید بر برچیده شدن ربا از بانک ها افزود: اعلام ارائه 
تسهیلات با ســود ۲٠ درصد و ۲5 درصد زیبنده جمهوری 
اســلامی نیست، باید کاری کرد که بســاط این رباخواری 
برچیده شــود. مرجع تقلید شیعیان با بیان اینکه بانک نباید 
تاجر باشــد بلکه باید امانت دار مردم باشد، اضافه کرد: پول 
فراوان انسان را فریب می دهد، رئیس و کارمندان بانک باید 
واقعاً امین باشــند تا شاهد اختلاس در کشور نباشیم. استاد 
سطوح عالی حوزه علمیه خاطرنشان کرد: تعداد زیادی بانک 
در شهرها وجود دارد، این تعداد بانک چه ضرورتی دارد و آیا 
تعدد این بانک ها به صلاح کشور است؟ باید آسیب شناسی 

صورت بگیرد و در مورد فعالیت بانک ها برنامه ریزی شود.

اختلاس های میلیاردی از افراد عادی 
ساخته نیست

آیت الله  جوادی آملــی در این دیدار با رئیس بانک مرکزی 
تاکید کرد: بانک مرکزی وظیفه بســیار ســنگینی دارد، از 
کارهای اصلی بانک مرکزی این باشــد که دســت قانون 
دانانی که قانون را دور می زنند از ذخایر بانک مرکزی کوتاه 
کند؛ اختلاس های میلیاردی از افراد عادی ساخته نیست، 
این اختلاس ها با قلم افراد صورت می گیرد نه با زور اسلحه. 
لذا در خصوص اختلاس های صورت گرفته نیز، بررســی و 
آسیب شناسی شود که چگونه افرادی توانستند حق را باطل 

کنند و اختلاس صورت بگیرد.

رئیس کل بانک مرکزی: 
ناظران شرعی به ساختار بانک ها 

اضافه می شوند
رئیس کل بانک مرکزی گفت: در راستای نظارت بر اجرای 
مصوبات شورای فقهی در نظام بانکی کشور، ناظران شرعی 
به کمیته تطبیق بانک ها اضافه خواهند شــد. صالح آبادی 
در جمع اعضای »کارگروه تخصصی فقهی بانک مرکزی« 
در قم با بیان اینکه تحول نظام بانکی بر اســاس تطبیق با 
اصول فقهی و شرعی در این دوره با جدیت پیگیری خواهد 
شــد، گفت: در این راستا و در مرحله نخست حوزه نظارت 
بانک مرکزی موظف شده است عملکرد بانک ها در اجرای 
اصول شرعی را در قالب فرم های مشخص به طور مستمر 
مورد بررسی قرار دهد. عالی ترین مقام بانک مرکزی ادامه 
داد: همچنین چهارچوب اضافه شدن افرادی به عنوان ناظر 
شرعی در کمیته تطبیق بانک ها به منظور اجرا و نظارت بر 
مصوبات شــورای فقهی در این شورا در حال تدوین است. 
صالح آبادی یادآور شد: در همین راستا فهرست افرادی که 
توسط شورای فقهی احراز صلاحیت شوند در اختیار بانک ها 
قرار خواهد گرفت رئیــس کل بانک مرکزی همچنین بر 
ضــرورت آموزش ضوابط فقهی و شــرعی در حوزه بانکی 
به مدیران ارشــد و تمام پرسنل شبکه بانکی تاکید و ابراز 
امیدواری کــرد که این روند به بهبود فرآیندهای بانکی در 

راستای اجرای اصول بانکداری اسلامی منجر شود.

 ساماندهی رمزارزها پیگیری می شود
رئیس کمیته اقتصــاد دیجیتال مجلس گفت: موضوع رمز 
ارزها در مجلس رها نشده و ما به دنبال ساماندهی آن هستیم 
نمایندگان و صاحب نظران و کارشناسان، پیگیر آن هستند 
که این موضوع، قانونمند شود. مجتبی توانگر در گفت وگو 
با خانه ملت درباره اقدامات مجلس برای ساماندهی موضوع 
رمزارزها، گفت: ما در کمیته اقتصاد دیجیتال کمیســیون 
اقتصادی در تلاش هســتیم که نگاهی که اکنون به رمز 
ارزها وجود دارد یعنی فقط موضوع استخراج و ماینینگ را 
به سایر حوزه ها نیز بسط دهیم البته این نگاه هنوز نهادینه 
نشده است.  نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس شــورای اســلامی با اشاره به تدوین 
گزارش ماده ۴5 درباره رمز ارزها در کمیســیون اقتصادی 
مجلــس، افزود: هر چنــد این گــزارش در کمیته اقتصاد 
دیجیتال تدوین و پس از بررســی در کمیسیون اقتصادی 
در صحن مجلس مطرح شــد اما بانک مرکزی و نهادهای 

امنیتی نسبت به آن انتقاداتی داشتند. 

خبر

در آمارهــای اقتصادی بانک مرکزی تحولات متوســط قیمت فروش 
دلار در بازار آزاد تهران از ســال ١٣٨١ تا پایان آذرماه سال جاری ثبت 
شــده که متوسط قیمت فروش دلار در بازار آزاد تهران در سال ١٣٨١ 
به میزان ٨٠٠ تومان بوده و با گذشــت هشت ســال، متوسط قیمت 
فروش دلار به ١٠۴۴ تومان در ســال ١٣٨۹ رســیده است. البته، در 
گزارش بانک مرکزی قیمت فروش دلار در ســال ١٣۹٠ فقط تا پایان 
دی ماه آن سال اعلام شده که معادل ١5۴١ تومان بوده و قیمت دلار 

در کل سال ١٣۹٠ اعلام نشده است.  می توان گفت که همزمان با آغاز 
دهه نود، روند افزایشی قیمت دلار نیز آغاز شد و متوسط قیمت فروش 
این ارز از سال ١٣۹١ تا ١٣۹۶ در محدوده ٣٠٠٠ تا ۴٠٠٠ تومان قرار 
داشــت. از این زمان به بعد، روند افزایشی قیمت دلار قابل توجه شد و 
مبلغ فروش آن از ١٠ هزار تومان عبور کرد که بیشــترین عامل موثر 
در این زمینه تحریم ها و نوسانات شدید ارزی در آن سال ها بوده است. 
به گونه ای که متوسط قیمت فروش دلار در سال ١٣۹٨ معادل ١۲ هزار 

و ۹١٨ تومان و در سال ١٣۹۹ نیز به میزان ۲۲ هزار و ٨٨۷ تومان بوده 
است. از سوی دیگر، رقمی که از نرخ فروش دلار در آذرماه سالجاری 
ثبت شده، ۲٨ هزار و ۲۹٣ تومان بوده و در نه ماه اول سال ١۴٠٠ نیز، 
متوسط قیمت فروش یک دلار آمریکا در بـــازار آزاد شهر تهران ۲5 

هزار و ۶٨٨ تومان اعلام شده است. 
بنابراین، تغییرات قیمت دلار در دو دهه اخیر بیانگر این است که قیمت 

این ارز طی این مدت تقریبا ٣5 برابر شده است.

متوسط نرخ فروش دلار سال ردیف 
٨٠١ تومان ١١٣٨١
٨٣۲ تومان ۲١٣٨۲
٨۷۴ تومان ٣١٣٨٣
۹٠۴ تومان۴١٣٨۴
۹۲۲ تومان5١٣٨5
۹٣5 تومان ۶١٣٨۶
۹۶۶ تومان ۷١٣٨۷
۹۹۷ تومان٨١٣٨٨
١٠۴۴ تومان ۹١٣٨۹
١٠١٣۹٠_
۲۶٠۷ تومان١١١٣۹١
٣١٨٣ تومان ١۲١٣۹۲
٣۲٨٠ تومان ١٣١٣۹٣
٣۴5٠ تومان ١۴١٣۹۴
٣۶۴۴ تومان ١5١٣۹5
۴٠۴5 تومان ١۶١٣۹۶
١٠ هزار و ۷٨٣ تومان ١۷١٣۹۷
١۲ هزار و ۹١٨ تومان ١٨١٣۹٨
۲۲ هزار و ٨٨۷ تومان ١۹١٣۹۹
۲٨ هزار و ۲۹٣ تومان  تا پایان آذر ۲٠١۴٠٠

افزایش 3۵ برابری قیمت دلار در بیست سال

رییس اســبق کانون صرافان گفت: پاسخ مثبت 
در بازار ســرمایه به مذاکرات داده شــده است؛ 
همین که قیمت ارز بالا نمی رود و متوقف شــده 

است، خوشبینی به بازار را نشان می دهد.
به گزارش خبرگــزاری خبرآنلاین، قیمت دلار 
در بــازار ارز همچنان تحت تاثیر اخبار مذاکرات 
برجامی وین در شــرایط نزولی به ســر می برد. 
دلار بر مبنای تازه تریــن آمارها به زیر مرز ۲٨ 
هــزار تومان هم آمد و در حدود ۲۷ هزار و ٨٠٠ 
تومان در بازار قیمت دارد. در این شرایط، بازار ارز 
فعلا متاثر از اخبار برجامی با حضور فروشندگان 
فعال اســت، اما خریداران هم در انتظار و کمین 

نشسته اند.
نرخ دلار در دی ماه چقدر ریخت؟

بررسی ها نشــان می دهد در دی ماه قیمت دلار 
در بازار آزاد تهران کاهش قابل توجهی داشــته 
است. در ١٠ روز آغازین دی ماه که کارشناسان 
بازار ارز از آن با عنوان بــازه ثبات یاد می کنند، 
نرخ دلار از سطح قیمتی ٣٠ هزار و ١5٠ تومان 
به رقم ۲۹ هزار و ۷5٠ تومان رسید، اما با شروع 
روزهــای میانی ماه و با انتشــار اخبار مثبت در 
زمینه مذاکرات ایــران و گروه ١+ ۴ و همچنین 
اخباری مبنی بر تقویت بازار ارز توسط بازارساز، 
نمودار قیمتی شــاخص ارز شیب تندی به خود 
گرفت و دلار شــاهد کاهش قیمت از سطح ۲۹ 
هزار و ۷5٠ تومان تا رقم ۲۷ هزار و ۷٠٠ تومان 
بود. بر همین اســاس، در روزهای پایانی دی ماه 

ســال جاری دلار در محدوده ۲۷ هزار و ۶٠٠ تا 
۲۷ هزار و  ۹٠٠ تومان به کار خود پایان داد.

برخی از تحلیلگران، روند کاهشــی نرخ ارز را در 
نتیجه انتظارات مثبت جامعه و بازار از چشم انداز 
سیاست خارجی کشور عنوان می کند. این گروه 
معتقدنــد در صورت ادامه انتشــار اخبار مثبت و 
نزدیک ترشــدن به حصول توافق جدید، بازار ارز 
تهران در ماه های آتی می تواند شاهد ریزش های 

بیشتری نیز باشد.
از طــرف دیگر، ســخنانی مبنی بر آزاد شــدن 
بدهی های میلیارد دلاری بلوکه شــده ایران در 
کشــورهای عراق و کره و همچنین ســخنان 
رییس کل بانــک مرکزی مبنی بر بهبود اوضاع 
بــازار ارز در ماه های آتی ســبب شــده احتمال 
افزایش عرضه دلار در بازار تهران افزایش یابد؛ 
که این امر خود سبب کاهش قیمت تا رسیدن به 
سطح تعادلی عرضه و تقاضای بازار در بازه زمانی 

طولانی مدت خواهد شد.
در این شرایط، این سوال مطرح است که سطح 
کاهشی قیمت ارز تا کجا ادامه داد و تا چه اندازه 
توافق وین باعث گشــایش اقتصادی می شود؟ 
کانون  اسبق  رییس  علی اصغر سمیعی زفرقندی، 
صرافــان در گفت وگو با خبرگــزاری خبرآنلاین 
در این خصوص می گوید: پاســخ مثبت در بازار 
ســرمایه به مذاکرات داده شده است؛ همین که 
قیمت ارز بالا نمی رود و متوقف شــده اســت، 

خوشبینی به بازار را نشان می دهد.

وی می افزاید: مردم تصور می کنند بعد از توافق، 
ارزپاشی شروع می شود و قیمت ها  سیاست های 
پایین می آید. به همین دلیل خریداران دست نگه 
داشته اند و فروشندگان هم در بازار حضور دارند. 
در عیــن حال، بانک مرکزی هــم تزریق ارز را 

ادامه می دهد.
رییس اسبق کانون صرافان تصریح می کند: اینها 
باعث شــده قیمت ارز مقداری پایین تر از سابق 
بیاید. نرخ دلار بالای ٣٠ هزار تومان بود و الان 
حدود ۲۷ هزار تومان است. این طور نگه داشتن 

فنر قیمت ارز صحیح نیست.
ســمیعی متذکر می شــود: در رابطه با این که آیا 
توافق موجود باعث گشــایش اقتصاد می شــود، 
باید گفت توافق باعث برداشته شدن بسیاری از 
تحریم ها و آزادشــدن اموال مردم ایران می شود 
و کشور در عرصه تجارت جهانی از ظرفیت های 
خود استفاده می کند، ولی این که آزاد شدن پول ها 
و تجارت و فروش نفت برای ما و سرازیرشــدن 
دلارهــای نفتی به بانک مرکــزی چقدر به نفع 

اقتصاد کشور است، مساله دیگری است.
وی می گوید: پول اصولا چیز خوبی اســت و در 
قرآن هم به عنوان خیر یاد شــده اســت. وقتی 
پول های بلوکه شــده و ارز نفتی ما آزاد می شود، 
خیری در آن اســت اگر به نحو حســاب شــده 
مصرف شود و با این پولها به ساختن زیرساخت 

اقدام شود، خیلی خوب است.
رییس اسبق کانون صرافان عنوان می کند: این 

که بتوانیم کارخانه ها را بســازیم و فعال شود و 
کارگران شاغل شوند، امر مبارکی است، ولی اگر 
درآمــد را صرف ارزان کردن ارز کنیم، واردات را 
به صرفه می کنیم، زیر پای تولید خالی می شود، 
افزایش بیــکاری اتفــاق می افتد و بــا تزریق 

نقدینگی ارزی، فاصله طبقاتی زیاد خواهد شد.
ســمیعی ادامه می دهــد: با تورم هــای بالا اگر 
بخواهیم قیمت ارز را کنترل کنیم، امر صحیحی 
نیســت. با سیســتم چند نرخی به فســاد دامن 
می زنیم و ثروت کشــور را صرف ظاهرسازی و 
بزک می کنیم. اگر قرار است این کارها را کنیم، 
همان بهتر اســت که بی پول باشــیم و واردات 

بی رویه نکنیم.
وی تصریح می کند: اگر برجام باعث گشــایش 
اقتصادی شــود، درآمدهای ارزی باید در اختیار 
کارآفرینان قرار گیرد و سوبســید به بهداشت و 

درمان و آموزش داده شود.
رییس اسبق کانون صرافان متذکر می شود: اگر 
کســی می خواهد مســافرت برود، پولش را باید 
از جیب خودش بدهد. جایز نیســت در این جا از 
جیب مردم سوبسید داده شود. اقتصاد باید بدون 
دســتکاری اداره شــود. دخالت های دولت نباید 
افزایش یابد؛ چراکه مســلما دستکاری قیمت به 

نفع اقتصاد کشور نیست.
ســمیعی تاکید می کند: ما اگر علامت ها را 
دستکاری و غیرواقعی کنیم، باعث گمراهی 

مردم و فعالان اقتصادی می شود.

دادســتان عمومی و انقلاب مرکز استان در بازدید 
سرزده از چند مرکز و انبار بزرگ نگهداری و خرید 
و فروش ضایعات در شهرســتان بجنورد نسبت به 
پیامدهای نگران کننده اشــاعه این فعالیت ها در 
مناطق مختلف شهری از جمله تهدید علیه بهداشت 

و سلامت عمومی جامعه هشدار داد.
 سید جواد ایلالی با ارائه تذکرات لازم در خصوص 
ترک فعل مســؤولانی که در این خصوص وظایف 
ذاتی مدیریتی و نظارتی دارند  از جمله شــهرداری 
و مراکز بهداشتی بر ضرورت صیانت از حقوق عامه 
تأکید کرد و  از ورود جدی مدعی العموم  در پیگیری 

این ماجرا  تا حصول نتیجه مطلوب خبر داد.
وی با استناد به مبانی قانونی و مجازات های کیفری 
پیش بینی شده در خصوص فعالیت مراکز غیرمجاز 
خرید و فروش ضایعات گفت: متأسفانه در انبارهایی 
که مورد بازدید قرار گرفت؛ انواع و اقســام وسائل 
متعدد و متنوع از قطعات خودروهای سبک و سنگین 
و آهن آلات گرفته تا نان خشک،پلاستیک،ظروف  
و ... که به نظر می رسد بخش عمده ای از این اموال 
مسروقه باشد. از طرف دیگر کسانی که در مجاورت 
این مراکز ضایعاتی زندگی می کردند از این وضعیت 
نامطلوب و اســف بار از جمله تهدیدات مخرب این 
نوع فعالیت ها بر محیط زیست و سلامت عمومی 

جامعه گله و شکایت داشتند.
این مقام قضایی با اشــاره به مبانــی قانونی بیان 
کرد:طبــق ماده ۶٨٨ قانون مجازات اســلامی هر 
اقدامی که تهدید علیه بهداشــت عمومی شناخته 
شود، جرم محســوب و ممنوع است و مرتکبین به 

حبس تا یک سال محکوم خواهند شد.
دادســتان عمومی و انقلاب مرکز اســتان ضمن 
هشــدار جدی در خصوص برخورد دستگاه قضایی 

با مصادیق ترک فعل مســؤولین ، از شــهرداری 
و مرکز بهداشت خواســت با فوریت و با  قاطعیت 
نسبت به رفع عوامل تهدید کننده  بهداشت عمومی 
و ســاماندهی این وضعیت نگــران کننده و پلمپ 
مراکز ضایعاتی متخلف و برخــورد قانونی با افراد 
خاطی اقدام کنند. تأکید دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان مبنی بر تقویت روند اعمال نظارت های 
دقیق و مســتمر قانونی  بر وضعیت خرید و فروش 

اموال مسروقه
ســید جواد  ایلالی با بیان اینکه طبق بررسی های 
انجام شــده،  انبارهای ضایعاتی از مهمترین مراکز 
خرید و فروش   اموال مســروقه در استان به شمار 
می روند؛ اظهار کرد: متأسفانه در این مراکز افرادی 
هستند که اموال سرقتی  را با قیمت به مراتب ارزانتر 
از مبلغ و ارزش واقعی آنها می خرند که طبق قانون 

به عنوان مال خر اموال سرقتی شناخته می شوند.
وی با اشــاره به  ماده ۶۶۲ قانون مجازات اسلامی 
گفت: مطابــق مقررات این مــاده قانونی چنانچه 

شــخصی با علم و آگاهی نسبت به این که مالی از 
راه سرقت به دست آمده،آن را به هر روشی به دست 
آوَرَد و بــه هر صورت قبول کند و  جهت جلوگیری 
از کشــف جرم یا به هر دلیل دیگر نزد خود مخفی 
کند و یا مورد معامله قــرار دهد؛ مانند اینکه آن را 
بخرد یا واســطه خرید و فروش آن شود؛ مرتکب 
جرم شده و به تحمل شش ماه تا سه سال حبس و 
تا ۷۴ ضربه شــلاق محکوم خواهد شد که البته در 
صورت تکرار جرم، اشــد مجازات در خصوص این 

افراد اعمال می گردد.
ایلالی بیان کرد: یکی از مشــوق ها و انگیزه هایی 
که سبب می شــود سارقان دست به سرقت بزنند، 
فروش سهل و آسان اموال مسروقه است و با توجه 
به اینکه بیشــتر این اموال توسط ضایعات فروشی 
های فاقد مجوز و متخلف خریداری می شــود، لذا 
باید تدابیری اتخاذ یا تمهیداتی فراهم شــود که در 
کوتاه مــدت  با ضایعات فروشــی های غیرمجاز، 
متخلفان و خریداران اموال مسروقه برخورد و در دراز 

مدت نیز برنامه ها و طرح های مختلف پیشگیرانه 
اجرایی شود.

وی تدوین دســتورالعمل و شــیوه نامه اجرایی در 
خصوص ســاماندهی وضعیت ضایعاتی ها را یک 
ضرورت برشــمرد و عنوان کرد: برای ســاماندهی 
واحدهای ضایعاتی غیرمجاز لازم است اتاق اصناف 
و اتحادیه های مرتبط دستورالعملی را تدوین نمایند 
تا امکان اخذ مجوز برای  واحدهایی در نظر گرفته 
شود که قانونا و متعارفا شرایط فعالیت قانونی در این 
صنف را دارا باشند و معاملات خود را روزانه در دفتر 
خرید و فروش ثبت و ضبط کرده و اصول و موازین 
ایمنی را دقیقا رعایت کنند  از جمله  در محل انجام 

فعالیت خود دوربین مداربسته نصب کنند.
مدعی العموم با اشاره به نقش سازنده مردم و تشکل 
های مردم نهاد در پیشــگیری از وقوع جرم از کلیه 
شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه موارد 
مشکوک و غیر قانونی، ضمن معرفی مالخران اموال 
مسروقه به پلیس آگاهی مراتب را به مراجع قانونی 
گزارش کنند.دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان: 
شهرداری، انبارهای غیرمجاز ضایعاتی را شناسایی و 

از ادامه فعالیت آنان جلوگیری کند.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان با بیان اینکه 
ســاماندهی مشاغل شــهری از جمله مراکز خرید 
و فروش ضایعات و نظــارت بر عملکرد و فعالیت 
های این مراکز از وظایف شهرداری ها است؛ گفت: 
شهرداری مکلف است  به مالکین انبارهای غیرمجاز 
اخطار  دهد که هر چه زودتر نسبت به تخلیه انبارها 
و تحویل کالاهای قابل بازیافت به سازمان مدیریت 
پســماند اقدام کنند تا هرچه ســریعتر زمینه های 
تهدیدات علیه محیط زیست و بهداشت عمومی از 

بین برود.

پیش بینی قیمت دلار پس از توافق وین

 سقوط نرخ دلار نزدیک است؟

هشدار دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان نسبت به تبعات منفی ترک فعل مسؤولین

خبر

آغاز اجرای تعرفه های جدید برق از امروز
تعرفه های جدید برق براساس اعلام قبلی از امروز )جمعه اول بهمن 
ماه( اجرایی شــد و بر اساس آئین نامه هیئت وزیران، مشترکانی که 
بتوانند مصرف خود را در چارچوب الگو کاهش دهند، مشمول پاداش 

می شوند.

جزئیات مالیات بر خودروهای لوکس
علی رســتم پور مدیرکل دفتر حسابرسی سازمان امور مالیاتی کشور 
امروز در ارتباط زنده با شــبکه خبــر در مورد مصوبه مجلس که در 
قالب قانون بودجه ١۴٠٠ بــه عنوان مالیات بر خودرو لوکس آورده 
شــده و اخیرا بــرای اولین بار به عنوان پایه مالیــات بر ثروت اجرا 
می شــود، گفت: در مورد خودروهایی که ارزش خودروی فرد و افراد 
تحت تکفل زیر ١٨ سال او بیش از یک میلیارد تومان باشد، مشمول 
این مالیات می شود و خودروهای با ارزش یک میلیارد تومان از این 
نوع مالیات معاف اســت. وی در مورد اینکه در لایحه بودجه ١۴٠١ 
چه برآوردی از مالیات بر خودروهای لوکس پیش بینی شــده است، 
اظهار داشــت: اجازه دهید تا زمــان تصویب لایحه در مجلس رقم 

مالیات بر خودروهای لوکس را نگویم.
مدیرکل دفتر حسابرســی ســازمان امور مالیاتــی همچنین گفت: 
دارندگان خودروهای لوکس تا پایان بهمن ماه ســال جاری فرصت 
دارند، مالیــات بر خودروهای خود که بیش از یــک میلیارد تومان 
ارزش دارند را بپردازند و یا در صورت اعتراض تا این زمان نســبت 
به مالیات خود اعتراض کنند. به گفته رســتم پور؛ طبق برآورد بیش 
از ١٨ هزار خودروی لوکس بر اســاس معیار قیمت گذاری ماده ۴۲ 
قیمــت پایه قانون مالیات بر ارزش افزوده در کشــور وجود دارد که 
مشــمول اعمال ضرایب مالیاتی و همچنین اصلاح قیمت بر اساس 
نرخ ارز ترجیحی می شــود. رســتم پور گفت: برای ١٠۶ هزار نفر از 
دارندگان خودروی لوکس پیامک مالیات ارســال شده است که این 
مالکان که ارزش خودروهای آنها بیش از یک میلیارد تومان است تا 

پایان بهمن ماه فرصت دارند، مالیات خود را بپردازند.
وی اضافه کرد: کسانی که بالای ١٨ سال سن داشته باشند هر کس 
مالیات خودروی خود را باید جداگانه بپردازد، اما در خانوار کســانی 
که زیر ســن قانونی و ١٨ سال باشــند مجموع ارزش خودروهای 
تحت تملک سرپرست خانوار و اعضای تحت تکفل زیر سن قانونی 
اگر بیش از یک میلیارد تومان باشــد مشمول این مالیات می شود. 
مدیرکل دفتر حسابرســی سازمان امور مالیاتی در مورد نرخ این نوع 
مالیات بر خودروهای لوکس گفت: ارزش خودرو تا زیر یک میلیارد 
تومان معاف از مالیات، بالای یک میلیارد تومان تا یک و نیم میلیارد 
تومان، یک درصد، ارزش یک و نیم تا سه میلیارد دو درصد، ارزش 
خودرو از ٣ تا ۴.5 میلیارد تومان به میزان ســه درصد و خودروهای 
به ارزش بیش از ۴.5 میلیارد تومان ۴ درصد، مالیات بر خودروهای 
لوکس باید بپردازند. رســتم پور همچنین گفت: ملاک ارزش گذاری 
خودرو بر اساس جدولی است که برای محاسبه نقل و انتقال خودرو، 
مالیات و عوارض شــماره گذاری و عوارض شهرداری که هر سال از 
صاحبان خودرو گرفته می شــود و در دی ماه ابلاغ می شــود، مورد 

ملاک قرار می گیرد.

حباب سکه کاهش داشت
نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران امروز )جمعه( در گفت وگو با 
ایرنا، درباره تحولات بازار سکه و طلا گفت:در حالیکه پس از شروع 
ســال نو میلادی نوسانات کمی را شروع کرده بود هفته گذشته نیز 
ســیر نزولی قیمت ها با توجه به کاهش قیمــت ارز و انس جهانی 
اتفاق افتاده بود. محمد کشــتی آرای افزود: در روزهای چهارشنبه 
و پنجشــنبه قیمت انس جهانی به طور ناگهانی و به دلیل تحولات 
بازارهای نفت۲٠ دلار افزایش یافت و نرخ ارز نیز کمی رشد داشت 
در نتیجه از روز شــنبه گذشته تا چهارشــنبه سیر نزولی قیمت ها را 
داشتیم اما در روز پنجشنبه قیمت انواع سکه و طلا و افزایش یافت. 
وی اظهارداشــت: با توجه به اینکه معامــلات در بازار روال عادی 
داشت حباب سکه با کاهش همراه بود و در نتیجه عرضه و تقاضای 
مناســب حباب سکه در آخرین معاملات روز پنجشنبه به ۲٨٠ هزار 
تومان تغییر قیمت پیدا کرد و نســبت به اول هفته ١١٠ هزار تومان 
کاهش داشت. نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران درخصوص 
پیش بینی قیمت ها در هفته آینده گفت: با توجه به تحولات سیاسی 

و منطقه ای نمی توان اظهارنظر کرد. 
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

خبر

تغییر نام و لوگوی تیم آلفارومئو در 
فرمول یک

تیم فرمول یکی، نام و لوگوی خود را برای شــرکت در 
فصل جدید این رقابت ها تغییر داد.

به  نقل از اســپورت اکســپرس، تیم آلفارومئو تصمیم 
گرفت تا بــا نام و لوگــوی جدیــدی در فصل ۲٠۲۲ 
مســابقات اتومبیلرانــی فرمول یک شــرکت کند. این 
 Alfa( تیــم که پیش از این، آلفارومئو ریســینگ اورلن
Romeo Racing ORLEN( نام داشت در فصل جدید 
 Racing Fفرمول یک با نام ریســینگ اف وان تیم )١
 Racing شرکت خواهد کرد.سرویس رسانه ای )Team
Team F١ در بیانیه رسمی خود آورده است: افزودن نام 
Team F١ یک نشان پرافتخار برای آلفارومئوست. این 
به معنای حضور در یکی از منحصربه فردترین تیم های 
جهان است. ما یکی از ١٠ تیمی هستیم که واجد شرایط 

استفاده از این عنوان معتبر است.

خبری از ساده گرفتن بازی ها نیست؛
تیم ملی و چهار مسابقه با تمام قوا

دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی می گوید ایران پس 
از قطعی شــدن صعود نیز با تمام نفرات و برای پیروزی 

به میدان خواهد رفت.
دراگان اسکوچیچ ســرمربی تیم ملی اعلام کرد بعد از 
انجــام دو فیفادی پیش رو در بهمن ماه و احتمال صعود 
تیم ملی به جام جهانی، در دوبازی پایانی ایران در مقابل 
کره و لبنان نیز تیمــش را با حداکثر قدرت و با ترکیب 

ایده آل آن روز به میدان خواهد فرستاد.
 اسکوچیچ که در برنامه ورزش و مردم حاضر شده و به 
ســوالات پیمان یوسفی پاسخ می دهد در این باره گفت 
ما باید همیشــه تلاش کنیم که بازیکنان برای بازی در 
تیم ملی انگیزه های مضاعفی داشته باشند؛ ضمنا اینجا 

ما باید با هرگونه سهل انگاری مقابله کنیم.
 این صحبت اســکوچیچ در شرایطی مطرح می شود که 
در بعضــی از محافل فوتبالی ایــن بحث مطرح بود که 
در صورت قطعی شــدن صعود ایران به مســابقات جام 
جهانی، در دوبازی آخر ایران با نفرات متفاوت و جوان تر 
به میدان برود اما از آنجایی که روزهای فیفا تا شــروع 
رقابت های جام جهانی محدود اســت به نظر نمی رسد 
ســرمربی تیم ملی این فرصت را از دست بدهد. ضمن 
اینکه تیــم ایران برای صعود در رنکینگ فیفا احتیاج به 
پیــروزی در تمام رقابت های پیش روی خود دارد که در 
این بین بازی مقابل کره یک دیدار کلاســیک و بسیار 

پراهمیت برای سرمربی تیم ملی خواهد بود.

 بخش مهمی از صحبتهای ســرمربی تیم ملــی در برنامه ورزش 
و مردم به موضوع عدم دعوت از دو دفاع راســت ســابق تیم ملی 

ارتباط داشت.
در حالــی که دراگان اســکوچیچ روبروی پیمان یوســفی، در مورد 
موضوع پاداش جام جهانی و نحوه تقســیم آن توســط فدراسیون 
فوتبال کرواسی صحبت می کرد، ناگهان بحث به سمتی دیگر تغییر 
کرد و اسکوچیچ که تاکنون در این باره حرفی به زبان نیاورده بود، با 
صراحت در مورد شایعات پیرامون عدم دعوت غیر فوتبالی از برخی 

از بازیکنان اظهارنظر کرد.
 وریــا غفوری، یکی از بازیکنانی بود که نســبت به عدم قرارگیری 
اسمش در فهرســت تیم ملی معترض بود که البته با ادبیاتی تندتر 
این اعتراض خود را نشان داد و حتی گفت که »از خیلی وقت پیش 
روی اسم من خط قرمز کشیدند در غیر این صورت بحث نبودن من 

در فهرست جدید تیم ملی هیچ توجیه فنی ندارد.«
اسکوچیچ در این گفتگو به روشنی گفت که مشکلش با وریا غفوری 
»ســبک بازی، نوع جایگیری در دفاع و چگونگی کار دفاعی« است 
و همچنین نام رامین رضاییان را هم در این دســته بندی گذاشت تا 
مشــخص شود در آینده نیز علاقه ای به دعوت از آنها ندارد. اما این 
شاید یکی از آشکارترین مصاحبه های یک سرمربی تیم ملی درباره 
عدم دعوت از بازیکنی باشد؛ خصوصا اینکه وی در این مدت سکوت 

تمام و کمالی داشت اما سرانجام زبان به سخن گشود.
او پس از اینکه از مطالبات مالی ملی پوشان حمایت کرد، گفت: »از 

این فرصت می خواهم اســتفاده کنم و از صحبت هایی که درباره ام 
گفته می شود، گلایه کنم. القابی مثل دلال و... که می گویند.« سپس 
یوسفی گفت درباره شما؟ و اسکوچیچ ادامه داد: »همه باشگاه ها در 
نگاه ما یکسان هســتند و تفاوتی بین آنها قائل نمی شویم. چند روز 
پیش یک مصاحبه خواندم از بازیکنی که گفته بود دلیل عدم دعوت 
من غیرفنی اســت. باید تاکید کنم که بازیکنان فقط به دلایل فنی 
دعوت می شــوند یا نمی شــوند. دلم نمی خواهد این شایعات مطرح 
باشــد که به دلایل و مســائل دیگری بازیکنان به تیم ملی دعوت 

نمی شوند.«
ســرمربی تیم ملی سپس با صراحت مســئولیت فهرست تیم ملی 
را برعهــده گرفت و گفــت: »این را هم باید شــفاف کنم که تمام 
تصمیمات درباره بازیکنان توســط من گرفته می شــود و اگر حس 
کنــم این قدرت را ندارم، یک روز هــم اینجا نخواهم ماند. همه ما 
جایزالخطا هســتیم و می توانیم این اشــتباه را داشته باشیم اما من 
بر این مسئولیت آگاه هســتم. کسی نمی تواند ما را تحت تاثیر قرار 

دهد یا بخرد.«
در حالی که اســکوچیچ قصد اشاره به اســم وریا را نداشت، پیمان 
یوسفی گفت که مخاطب سرمربی تیم ملی چه کسی است و سپس 
به گلایه اشکان دژاگه اشاره کرد که درباره بازی خداحافظی صحبت 
کرده بود. اســکوچیچ پاســخ داد: »صحبت از دژاگه شد و جا دارد 
بگویم که قدردان زحمات او هستم. یک بار با او صحبت خصوصی 
داشــتم و گفتم که بهترین بازیکن ١٠-١5 سال اخیر فوتبال ایران 

بوده و همینطور مســعود شجاعی. ذهنیتم این بود که الان که آمدم 
زمان تغییر اســت. من اولین کسی بودم که قدردانی شخصی از آنها 
کردم و شــناخت خوبی هم از آنها داشتم. اما زندگی تغییر می کند و 
همینطور تیم ملی. من به آنها گفتم که چقدر برایشان احترام قائلم و 
فکر کنم فدراسیون می تواند برای تشکر بازیکنان باتجربه، یک بازی 

خداحافظی ترتیب بدهد.«
بخش بعدی صحبت های اســکوچیچ جایی بود که به صراحت نام 
وریا غفوری را آورد و در توضیح گفت: »من واقعا احترام فوق العاده 
ای برای استقلال قائلم، همانطور که برای پرسپولیس. اما در نهایت 
من مربی هستم و دیدی که من به فوتبال دارم شاید متفاوت باشد. 
در این مورد بــه خصوص تمرکز من روی کارهای دفاعی اســت. 
جدا از آن وریا الان ٣5 ســاله است و حالا که موضوع باز شد او در 
مصاحبه اش گفته بود که من در هر بازی١١-١۲ کیلومتر میدوم اما 

این موضوعی نیست که برای من اهمیت داشته باشد.«
دراگان اســکوچیچ با اشاره به مســائل مورد علاقه اش برای یک 

مدافع راســت، توضیــح داد: »برای من مهم این اســت که چگونه  
جایگیری دفاعی می کند و چگونه کار دفاعی می کند. می توانم ادعا 
کنم که وریا و بازی او را بیشــتر از خودش می شناسم. این تصمیم 

یک تصمیم ورزشی و شخصی است و فقط نظر من است.«
اســکوچیچ که در موضوعی بحث برانگیز ســکوت خود را شکسته 
بود، در ادامه صحبت هایش اظهار داشــت: »پارسال داشتم با اویتسا 
اوسیم سرمربی تیم ملی ژاپن و کسی که یوگسلاوی را به ژاپن برد 
صحبت می کردم. یک جمله ای به من گفت که برای کار مربیگری 
بســیار کلیدی بود. او به من گفت تو سرمربی یک تیم ملی هستی 
و امــکان ندارد همه را راضی کنی. اگر تصمیمی می گیرم با نیت بد 
نیســت چون تصویر بزرگتر را می بینم. واقعا مشکل شخصی با وریا 

غفوری ندارم .«
او با اشاره به اسم رضاییان گفت: »با رامین رضاییان هم همینطور، 
با خود او مشــکلی ندارم و به همین دلیل انتخابم شــخص دیگری 

است. این هم یک تصمیم حرفه ای است و مسئولیتم این است.«

هرگز کسی را به دلایل غیرفنی خط نمی زنم

حرف آخر اسکوچیچ درباره 
وریا و رضاییان

ترکیب احتمالی تیم ملی کشتی آزاد مقابل آمریکاموضع گیری مبهم سرمربی درباره کنعانی زادگان

با توجــه به پایان مســابقات کشــتی آزاد 
قهرمانی کشــور، به نظر می رسد ترکیب تیم 
ملی ایران برای مصاف دوســتانه با آمریکا 

مشخص شده است.
تیم های ملی کشتی آزاد ایران و آمریکا قرار 
است روز ۲٣ بهمن ماه در آرلینگتون تگزاس 
مصاف دوســتانه ای با هم داشته باشند و از 
این رویارویی با نام »مســابقه در بالپارک« 

یاد شده است.
 پیــش از این اعلام شــده بود کــه بعد از 

مسابقات قهرمانی کشــور، با توجه به تغییر 
وزن چند تن از اعضای تیم ملی آزاد ایران در 
مسابقات جهانی ۲٠۲١ اسلو، در مورد نفرات 

اعزامی به آمریکا تصمیم گیری خواهد شد.
 به ایــن ترتیب شــنیده می شــود علیرضا 
ســرلک در 5۷ کیلوگرم، مجید داســتان در 
۶١ کیلوگرم، رحمان عموزاد در ۶5 کیلوگرم، 
عرفان الهی در ۷٠ کیلوگرم، یونس امامی در 
۷۴ کیلوگرم، محمد نخودی در ۷۹ کیلوگرم، 
حســن یزدانــی در ٨۶ کیلوگــرم، کامران 

قاسمپور در ۹۲ کیلوگرم، مجتبی گلیج در ۹۷ 
کیلوگرم و امیرحسین زارع در ١۲5 کیلوگرم 
آزادکاران ایران در ســفر به تگزاس خواهند 

بود.
این در حالی اســت که تیــم آزاد ایران در 
مســابقات جهانی نروژ رحمان عموزاد را در 
۶١ کیلوگرم و امیرمحمــد یزدانی را در ۶5 
کیلوگرم در اختیار داشت که یزدانی با تغییر 
وزن، در مســابقات کشــوری نفر سوم ۷٠ 

کیلوگرم شد.

پیمان یوســفی مجری برنامه ورزش و مردم 
در لفافه درباره وضعیت مدافع ملی پوش تیم 
الاهلی قطر ســوالی را از دراگان اسکوچیچ 

مطرح کرد.
در چنــد هفته گذشــته یکــی از بحث های 
حاشیه ای و موضوعات مورد بحث اطراف تیم 
ملی ماجرای مربوط به انتشار صدایی از یکی 
از بازیکنان تیم ملی بوده که از سوی برخی 
هــواداران باتوجه به فهــوای صحبت های 
مطرح شــده، یک امــر غیراخلاقی در نظر 

گرفته شده و آنها خواستار محرومیت مدافع 
ملی پوش شاغل در قطر هستند.

 
دیروز دراگان اســکوچیچ در پاسخ به سوال 
پیمان یوســفی که درباره رعایت مســائل 
اخلاقــی از تیم ملی پرســید و گفت که آیا 
شده که بازیکنی را به خاطر مسائل اخلاقی 
از تیم ملــی خط بزند، چنین گفت: بازیکنان 
جوان هستند و ممکن است خطاهایی انجام 
بدهند اما من همیشه به آنها یادآوری می کنم 

که وقتی پیراهــن تیم ملی را برتن می کنید 
مسئولیت شما چندین برابر می شود.

 
وی افزود: باید بیشتر مراقب رفتار خود باشید 
و ایــن در مورد خود من هم صدق می کند و 
به عنوان مثال خودم هم باید بیشــتر مراقب 

رفتارم باشم.
با این توضیح همچنان باید منتظر اول هفته 
آینده ماند تا مشخص شود کنعانی زادگان در 

فهرست تیم ملی قرار دارد یا خیر؟


